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Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni

Protokół IX

IX Sesja Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 2024-12-12
Obrady rozpoczęto 2024-12-12 o godzinie 16:00, a zakończono o godzinie tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.
Obecni:
1. Rafał Gimzicki
2. Tomasz Gorkowski
3. Grzegorz Gręda
4. Joanna Heimann
5. Bartosz Janiszewski
6. Anna Jaremba
7. Halina Lenarczyk
8. Maria Miler
9. Agnieszka Orwat
10. Jerzy Staniewski
11. Danuta Strychalska
12. Karol Wysocki
13. Magdalena Wysogląd
14. Jolanta Zmudzińska
15. Andrzej Zmudziński

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  obecnych  podczas  sesji  jest  14  Radnych,  co  wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do Protokołu. 

2. Informacje nt. porządku obrad.

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokółu z sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:
 a) ponownego wynajęcia nieruchomości lokalowej w Margoninie
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 b) zmiany uchwały budżetowej na rok 2024
 c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2024-2032
 d) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2025-2032
 e) uchwały budżetowej na rok 2025
 f) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków - kościół parafialny p.w. św. Marcina w Żoniu
 g) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Chodzieskiemu
 - zamiany uchwały nr V/31/2024 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 12 sierpnia 2024 r. w 
sprawie ustalenia zasad wypłacania diet radnym Rady Miasta i Gminy Margonin (punkt zdjęto z 
porządku obrad) (punkt ukryty)
 h) nadania nazwy drodze wewnętrznej Bracka, w miejscowości Margonin
 i) nadania nazwy drodze wewnętrznej Perłowa, w miejscowości Margonin
 j) zmiany granic Sołectwa Sułaszewo i Sołectwa Sypniewo w Gminie Margonin
 k) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki pod firmą: Zakład 
Usług Komunalnych w Margoninie spółka z o.o.
8. Wolne głosy.
9. Zakończenie sesji.

Głosowano w sprawie:
wprowadzenie do porządku obrad punktu L uchwały w sprawie zamiany uchwały nr V/31/2024 
Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 12 sierpnia 2024 r. w sprawie ustalenia zasad wypłacania 
diet radnym Rady Miasta i Gminy Margonin
Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (6)
Tomasz Gorkowski, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Karol 
Wysocki
PRZECIW (8)
Rafał  Gimzicki,  Grzegorz  Gręda,  Anna  Jaremba,  Agnieszka  Orwat,  Danuta  Strychalska, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jerzy Staniewski
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)
Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Anna Jaremba, Halina Lenarczyk, Agnieszka 
Orwat, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej 
Zmudziński
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PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Maria Miler, Jerzy Staniewski
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do Protokołu. 

3. Przyjęcie protokółu z sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokółu z sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
1.Sprawozdanie  z  posiedzenia  Komisji  skarg,  wniosków i  petycji  z  dnia  3  marca  2025  r.  stanowi 
załącznik nr 3 do Protokołu. 
2. Sprawozdanie z posiedzenia Komisji ds. społecznych i rolniczych z dnia 25 listopada 2025 r. stanowi  
załącznik nr 4 do Protokołu.
3.  Sprawozdanie  z  posiedzenia  komisji  rewizyjnej  18  listopada  2024  r.  stanowi  załącznik  nr  5  do 
Protokołu. 
4. Sprawozdanie z posiedzenia komisji wspólnej z dnia 3 marca 2025 r. stanowi załącznik nr  6  do  
Protokołu. 

5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
 Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
 
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
 Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
 a) ponownego wynajęcia nieruchomości lokalowej w Margoninie
M.Nowaczewski  przedstawił  projekt  uchwały.  Przewodniczący  Rady  zapytał  czy  są  uwagi  do 
przedstawionego projektu uchwały? 
Maria Miler  - Czy zasadne jest, żeby ta uchwała była podejmowana na 3 miesiące, skoro i tak w 
umowie  jest  zabierany  zapis,  że  za  wypowiedzeniem  stron  może  być  rozwiązana?  Czy  my 
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będziemy ją podejmować co 3 miesiące, przez jakiś czas, do momentu, kiedy spółka otworzy 
swoją działalność?  
Zastępca Burmistrza - Znaczy to jest jak najbardziej sensowne stanowisko z punktu widzenia 
gminy. Dlaczego miałaby być na dłuższy czas, skoro jakby to my potrzebujemy te pomieszczenia, 
że nie możemy wynająć na dwa lata i się generalnie zablokować, a nikt może z nami nie chcieć  
podpisać umowy z trzymiesięcznym okresem wypowiedzenia na dwa lata czy na trzy lata, więc 
jakby. Nie stawajcie państwo po stronie znowu. To ciągle ten sam problem od dwóch lat widzę. 
My stoimy na straży gminy, a nie prywatnych podmiotów. Naszą rolą jest zapewnienie drugiego 
podmiotu dywersyfikacja, więc jeżeli w tej chwili jeszcze stoi to puste chwilowo, Za chwilę na 
górze też  będzie jedno pomieszczenie potrzebne,  więc  jeden z  lekarzy pewnie zrobi  tam za 
chwilę awanturę. Jak przybiegnie do co po niektórych radnych, to proszę stać po stronie gminy, a 
nie prywatnego biznesu. Ja kiedyś stanąłem po stronie gminy, a nie kolegi generalnie. Do dzisiaj 
się z nim niestety, z panem okulistą, Ale tak trzeba czasami, więc to jest dokładnie taka sama 
sytuacja.  Na  trzy  miesiące  i  tyle,  bo  ten  gabinet  jest  potrzebny  po  prostu  gminie,  a  nie 
przychodnia. W tej chwili nie stoją tam te gabinety jeszcze chwilowo puste, więc możemy sobie 
pozwolić  na  to,  że  w  okresie  najtrudniejszym,  czyli  największych  zachorowań  możemy 
udostępnić za pieniądze ten lokal, ale nie możemy się wiązać na rok ani na dwa, bo zostaniemy z 
palcem w nocniku po prostu, tak, i tyle. I pani to wie, mimo że ona chce dłużej, to po prostu  
dłużej nie będzie, przynajmniej naszej takiej propozycji nie będzie, tak, żeby na taki okres to 
wynająć. Są inne priorytety dla gminy w tym zakresie. drugi przychodni. Nie wiem, czy państwo 
już ustaliście wspólne stanowisko, ale w każdym razie naszym priorytetem jest drugi podmiot w 
tym miejscu i spółka została zarejestrowana, jest specjalna spółka. Nie, nie ma rady nadzorczej, 
od razu uprzedzam pytania, w tej już nie musi być, więc i ta spółka startuje od 18 grudnia, więc 
mam nadzieję, że teraz już to pójdzie szybciej.  
Maria Miler - Czy w związku z tym wynajęciem będą ponoszone jakieś koszty, tam jest jakieś 
przejście, jakiś łącznik, jest to jakoś tam połączone, te gabinety będzie można przejść z jednego 
do drugiego, czy tak dookoła.
Zastępca Burmistrza - Nie, nie będzie zgody na to, co proponował jeden z radnych powiatowych 
z tegoż samego ugrupowania na to,  żeby tam ściany wykuwać.  To jest kompletnie pomysł  z 
rodem z nie wiadomo skąd tak naprawdę. Tak, był taki pomysł, o to prosił mnie, żeby tam wykuć  
ścianę i przejście zrobić. No dajcie spokój, drodzy państwo, tak. To jest tymczasowe rozwiązanie. 
Rozumiem, że trzeba wyjść, że trzeba mieć dwie rejestratorki, ale trudno. Nie możemy niszczyć 
poniekąd obiektu,  żeby na parę miesięcy komuś zapewnić trochę więcej  wygody.  To się  nie 
trzyma kupy. A co są koszty? Przecież my wynajmujemy to za pieniądze, a liczone jest za całość.  
Ja rozumiem, że z całości nie korzystają, w takim sensie, że ogrzewanie jest poniekąd całości, ale 
jak się komuś nie podoba, może wynajmij gdzieś indziej. No nie sądzę, że tych lokali jest na 
rynku jakaś nieograniczona liczba,  więc jakby i  tak te stawki są,  słuchajcie,  jak naprawdę za 
darmo dla działalności medycznej. Tam nikomu się nie działa krzywda ani wtedy, ani teraz, ani 
się nikomu dziać nie będzie. Więc nikt tam nie ma generalnie krzywdy, tak. Pomagamy, bo jest 
taka  potrzeba.  Jeszcze  raz  mówię,  była  propozycja  przeniesienia,  jest  na  piśmie,  z  tych 
mniejszych pomieszczeń na te większe pomieszczenia. Ręka została odrzucona w tym zakresie, 
więc jakby różnica w kosztach relatywnie niewielka, wynikająca tylko z metra. To jest przy takim 
dużym  biznesie,  kwestia,  nie  wiem,  200  złotych  miesięcznie,  no  nie  robi  nikomu  większej,  
większego problemu, no nie było takiej woli, tak? Przejścia z mniejszego na większe. Problem 
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rozwiązałby się. No co ja mogę? Mogę jeszcze raz to zaproponować generalnie, bo nam nie są 
potrzebne takie duże pomieszczenia jak tam, bo to przyznaję. My będziemy dużo mniejszym 
podmiotem, więc nam by wystarczyła tamta część, no ale no nie ma zrozumienia. Nie będę 
nikogo wyrzucał, bo potem mi napiszą na Facebooku, że wyrzucam przychodnie, nie? Więc jakby 
no to nie będę rozwiązywał umowy, więc wolę unikać, antycypować zdarzenia. 

Głosowano w sprawie:
ponownego wynajęcia nieruchomości lokalowej w Margoninie
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba,  Halina  Lenarczyk,  Agnieszka  Orwat,  Jerzy  Staniewski,  Danuta  Strychalska,  Karol 
Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr IX/63/2024 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.

 b) zmiany uchwały budżetowej na rok 2024

Skarbnik K. Włodarska – Wojtecka  przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał 
czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 
Jolanta Zmudzińska - chciałam zapytać, bo w Dziale Kultury i Ochrona Dziedzictwa Narodowego 
mamy  tutaj  47  tysięcy  zabezpieczone  na  opracowanie  dokumentacji,  projektowania, 
projektowych zadań, przebudowa istniejącego kortu tenisowego. Ten kort tenisowy to jest ten, 
który znajduje się przy jeziorze? Można by coś więcej na ten temat? 
Zastępca Burmistrza 0 to jest ten kort, który jest w tej chwili używany przez szkółkę. To nie jest 
budowa, żeby nie było, to jest przygotowanie tylko dokumentacji. Tam jest kilka dokumentacji 
projektowych, ścieżka w kierunku Studziec, pieszo-rowerowa wzdłuż linii Drogi Wojewódzkiej, 
już  nie  lasem,  tylko  tak  jak  ona  być  powinna  od  początku.  I  to  są  tylko  dokumentacje 
projektowe,  ale  to  tak,  to  jest  to  miejsce.  Na więźniu  od strony  Chodzieży  ten kort  będzie 
przystosowany  do  tego,  żeby  móc  nie  tylko  ćwiczyć,  ale  też  profesjonalnie  grać,  ale  nie  z 
nawierzchnią, która wymaga jakiejś wielkiej pielęgnacji, bo w sumie to nie będzie kort ziemny, 
taki jak byłby najlepszy, bo nie oszukujmy się, nie jesteśmy w stanie o niego zadbać w żaden 
sposób, nikt się na tym nie zna tak naprawdę. kosmiczne pieniądze by kosztowało utrzymanie, 
więc  jest  taki,  jaki  jakby  tam  osoby,  które  na  tej  szkółce  funkcjonują,  bo  to  z  nimi  było 
konsultowane,  nie  jest  tak,  że  ktoś  jest  Alfą  i  Omegą,  więc  tam  taka  nawierzchnia  została 
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wskazana i taka została tam jakby zaprojektowana. W Kowalewie od razu, jakby mówiąc, tam 
jest zmiana nawierzchni tego obecnego boiska, żeby już tam nie robić, tam też powielokroć były, 
chociaż ja osobiście uważam, że takie tam to boisko było wybrane,  ja byłem kiedyś na tym 
zebraniu i ci co byli, to byli po prostu, ci co nie byli, no to później jakby zabierali głos, oczywiście  
mają prawo, no ale... Faktem jest ono, ale z różnych powodów jest niefunkcjonalne tam akurat 
w tej miejscowości, więc jakby to nie jest koszt budowy nowego boiska, bo to wszystko tam 
zostaje. Oto po tej wielkości tam ta podbudowa, to jest, zostaje. Jest tylko kwestia nawierzchni 
takiej samej jak w Adolfowie, nie? Żeby to było używane przez te osoby, które jakby tam ciągle 
zgłaszają jakby to zapotrzebowanie, więc to będzie zaprojektowane. Kwestia wykonania tego też 
ja nie jestem w stanie jakby przewidzieć, chociaż akurat to jakąś szansę ma, bo to może iść z  
lidera, więc jakby tam takie możliwości będą co do kortu, to w bliższej perspektywy na razie nie 
ma. Zobaczymy jakie będą jakby projekty, ale trzeba to zaprojektować, żeby w ogóle można było 
o czymkolwiek rozmawiać. Podobnie jest SUF w Zbyszewicach. On też wymaga Lipiny, były ósmy, 
dziewiąty robione. Zbyszewice nie, więc tam też trzeba nową hydrofornię zaprojektować, nowe 
ujęcia, więc jakby jest dokumentacja, która też będzie dość długo jakby, same uzgodnienia te z 
dobre pół roku, więc no szafy muszą być pełne projektów i w razie czego one będą odkopywane,  
jak będzie jakby taka potrzeba, stąd jakby teraz zabezpieczanie tych środków i podpisywanie 
umów. 
Jolanta Zmudzińska - jest podjęty temat kortu tenisowego, żeby nasze jezioro było może bardziej 
atrakcyjne. Może w tym miejscu pomyślimy o tym skate parku, o który bardzo prosiłam. Ja nie 
mówię, że on musi być w przyszłym roku, ale po prostu może, żeby ten był obszar blisko jeziora 
bardziej  przyjazne  młodzieży,  żeby  mogli  się  spotykać.  Może  po  prostu  też  pomyślimy  w 
późniejszym okresie, żeby jednak ten skate park powstał. 
Maria Miler -W dziale administracja publiczna zwiększa się o kwotę 990 694, w tym 5 tysięcy na 
usługi rady. Na ostatniej sesji było tysiąc złotych na obsługę rady, a proszę mi przybliżyć pojęcie  
na usługi rady, co się mieści pod tym pojęciem i  pod wydatkowaniem kwoty w wysokości 5  
tysięcy na usługi rady. 
Zastępca Burmistrza  -   Nie  jest  konkretna kwota  5,  tylko do 5  tysięcy.  Chociażby  spotkanie 
wigilijne, które jest, to są wszystkie tego typu usługi. Tam nie ma, my nie planujemy na początku  
roku  wielkich  pieniędzy.  Też  dużo to  nie  wymaga jakby  obsługa  rady,  ale  wydatki,  które  są 
powiązane jakby z radą typu chociażby właśnie sesja wigilijna są od zawsze jakby księgowane w 
radzie.  Jeżeli  będzie  zabezpieczenie  na  poziomie  uchwały.  Budżet  tak  to  Asia  podpowiada 
transmisje  rady  tak  no  no  to  żeby  tam  te  napisy  były  to  też  kosztuje  zresztą  w  każdym 
samorządzie widzę że kosztuje tutaj też kosztuje ale to nie są rada nie ma dużych wydatków. 
Mówię inna opcja jest taka że można zabezpieczyć to teraz na poziomie budżetu 2025 i  nie  
zmieniać już do końca roku. Ja zawsze mówię, że my te pieniądze potrzebujemy i my nimi cały 
czas  jakby  żonglujemy,  raz  są  tu  potrzebne,  raz  tu,  a  tak  one  będą  bez  sensu  leżały.  Jest 
potrzeba, jest zwiększenie. Z wynagrodzeń w urzędzie swojego czasu zdejmowano 100 tysięcy, 
teraz trochę trzeba jakby dołożyć, bo po co mają te pieniądze generalnie leżeć, a są potrzebne. 
W danym momencie one nie są potrzebne, no ale jest moment, w którym przychodzi, że one na 
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przykład są potrzebne, bo brakuje na przykład na wynagrodzenia, no i to jest jakby Takie pytanie  
i tutaj jakby odpowiedź jest też jakby jasna, że brakuje na Radzie do końca roku, chociażby to 
dzisiejsze spotkanie. No być może Państwo wiedzą, że dzisiaj nie kosztują pewne rzeczy już, nie 
wiem, no 10 zł od osoby. Zresztą ci, którzy chodzą na różne spotkania, czy to emerytów, czy ten 
wiedzą, ile po prostu dzisiaj od osoby trzeba po prostu zapłacić i tyle, tak i to. 
Maria Miler -  Nie wiem, czy będę się komfortowo dzisiaj  czuła.  Dostałam zaproszenie na to 
spotkanie wigilijne. Czy może Pan nam przybliżyć, ile ono będzie kosztowało? To znaczy, mam 
takie wrażenie, że Pan wypomina to spotkanie i jeżeli jest potrzebne tutaj 5 tysięcy i nie jest 
napisane do 5 tysięcy, tylko jest w tym 5 tysięcy, dlatego o to pytam. Ile będzie kosztowało 
dzisiejsze spotkanie wigilijne?
Zastępca Burmistrza - Ja pani odpowiadam, że chociażby spotkanie takie jak to, wymaga jakichś 
wydatków. I  to nie jest absolutnie żadne wypominanie, to jest po prostu tylko powiedziane. 
Zadaje Pani pytanie, dlaczego 5 tysięcy na radę, to ja Pani odpowiadam. Tak samo odpowiadam, 
dlaczego kilkadziesiąt  tysięcy w urzędzie.  Tak,  bo jest  potrzebne na wynagrodzenia,  bo parę 
miesięcy  temu  zostało  zabrane.  I  to  nie  jest  wypominanie  urzędowi  wynagrodzeń.  To  jest  
dokładnie tymi samymi kategoriami. Odpowiadam wprost na pytanie, bardzo nawet w sposób 
rozbudowany. 
Maria Miler - Bardzo rozbudowany i powiem, że tak dosyć dosadnie i w tych okolicznościach 
zabrzmiało to, jakbyśmy faktycznie te pieniądze przejadali. Tak to odebrałam. 
Zastępca Burmistrza - Proszę Panią, to nie jest kwestia przejadania. Są rzeczy, które po prostu 
muszą być, są pewną jakby tradycją i to jakbyśmy w taki sposób patrzyli, to załatanie drogi w 
Sułaszewie kosztowało prawie 20 tysięcy złotych. No tak, na ciepło, masą kosztowało. To nie jest  
wypominanie.  Tyle  to po prostu kosztuje.  Można było powiedzieć,  no to  jeździmy sobie po 
dziurach dalej.  Jakoś  było,  to  jakoś  było.  No właśnie,  to  jest  dokładnie  to  samo.  No rzeczy 
kosztują po prostu i musimy się po prostu na to przygotować. Najłatwiej uderzać jakby sobie,  
wiem, że nie takie może pani miała intencje, ale w administrację generalnie. Natomiast... Proszę 
to rozesłać. Natomiast tak to po prostu wygląda, że są rzeczy, które kiedyś droga pewnie będzie 
robiona, a dzisiaj zostało tyle wydatkowane, na osiedlu też będzie trzeba tam ileś dziur połatać. 
Nie  zdążyli,  obiecali,  że  zaraz  w styczniu to zrobią.  Mogę tylko przeprosić.  Monitowałem to 
kilkanaście razy, żeby najpierw nawet od osiedla zaczęli. Nie zaczęli. Zrobili najpierw Sułaszewo. 
No i bardzo dobrze, jak pan przewodniczący mówi, że bardzo dobrze. Faktycznie tam było gorzej. 
Tam faktycznie było gorzej.  Więc te wydatki są, będą i  tyle. Czasem i nawet na takie trzeba 
ponosić, to nie jest kwestia naprawdę przejedzenia, to zupełnie nie w tych kategoriach. Można 
powiedzieć, że wieńce składane pod pomnikami, no to też jest z elementy pewnej historii i tyle, 
tak. 
Joanna Heimann - Ja mam jeszcze pytanie odnośnie dofinansowania ZUK 30 tysięcy tak. Czy to 
jest właśnie na tą masę tak w Sułaszewie czy na coś innego. 
Zastępca  Burmistrza  -  Zakład  usług  komunalnych  jest  właścicielem  Polnej  generalnie 
development, tej spółki, która pozyskiwała środki na chociażby te toalety, które tam stoją na 
tym. Ta spółka generalnie będzie zamykana. Ja nie mówię, że takie pieniądze będą generalnie 
przekazane, tak? ale jakieś pieniądze na pewno tam będą potrzebne na zamknięcie już tej spółki. 
Ona nie ma jakby racji  bytu, a nie ma nawet rady nadzorczej,  nie ma żadnego tam prezesa 
opłacanego, nie ma. Ale koszty, takie zamknięcia, tam, tak, ale tam są jeszcze jakby sprawy z 
marszałkiem, jeszcze jakieś inne dofinansowania, które odmawiał i to nie może iść z gminy do 
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Polnej,  bo  gmina  nie  jest  właścicielem  spółki  Polna  Development,  tylko  poprzez  ZUK  ją 
kontroluje, więc muszą iść do ZUK-u żeby ZUK mógł ją przekazać do spółki Polna Development. 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2024
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Bartosz Janiszewski, Anna Jaremba, Halina 
Lenarczyk, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Magdalena Wysogląd, Jolanta 
Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Joanna Heimann, Maria Miler, Karol Wysocki
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr IX/64/2024 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu.

 c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2024-2032
Skarbnik K. Włodarska – Wojtecka  przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał 
czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 
Przewodniczący Rady - dołożenie 700 tysięcy do ścieżki w Młynarach. W budżecie mieliśmy 300 
tysięcy, razem jest milion, to kilometr ścieżki będzie milion złotych kosztował. 
Zastępca Burmistrza - Tam nie jest kilometr, tylko jest kilometr siedemset pięćdziesiąt. To jest 
różnica znaczna, Panie Przewodniczący, bo to jeszcze teraz mierzyłem jeszcze w tym tygodniu, to 
nawet  też  mnie  zastanawiało,  ale  faktycznie  jest  kilometr  siedemset  pięćdziesiąt.  To  można 
policzyć od Domku Szosowego mniej więcej do tego miejsca, gdzie się wpinamy w istniejący 
chodnik. Do tego idziemy terenem leśnym. Tam będą niezłe prace jakby też związane, zresztą 
ona jest też ścieżką asfaltową, no teraz już raczej asfaltowe buduje, bo to potem rowerzyści  
mają jakby też, niby tam są te bezfazowe, ale to jednak słychać te przeskoki, więc no tyle pewne 
rzeczy kosztują, no to i tak, oby to się mniej, inaczej wyjdzie w przetargu taniej, to po prostu 
będzie taniej, ale pytanie czy mamy potem, znaczy kosztorys w ogóle pokazuje jeszcze więcej, 
nie, inwestorskie. Kosztorys pokazuje jeszcze więcej, to i tak nie jest cena kosztorysu. Powinna 
być brana z kosztorysu, no bo to miałoby jakieś ręce i nogi, ale jest nawet niższa niż kosztorys 
inwestorski.  Ta cena, ale to nie jest kilometr,  to jest kilometr 750.  O, dalej.  żeby to dostało 
dofinansowanie.  Tam  są  ławki,  tam  prawdopodobnie  jest  jakaś  stacja  ładowania  telefonów 
komórkowych. Ja tego nie wymyśliłem, takich wymogów, żeby to dostało dofinansowanie, to 
jakie cuda tam po prostu muszą być. Musi tam też być impreza, ale w tym akurat tej imprezy nie  
ma na otwarciu. I kosztorys jeszcze przewiduje tam o kosze na śmieci, tam wcale nie takiej małej 
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ilości, nie? Więc tam jest jeszcze ileś elementów jakby towarzyszących, one może nie są jakoś 
tam mega drogie, no ale też koniec końców wpływają na cenę. A ja przepraszam, 100 metrów, 
130 metrów Próchnowych kosztowało,  nie pamiętam, ale właśnie,  też chyba nie mało.  200, 
panie przewodniczący, całkiem sporo, a było zadaniem realizowanym przez firmę, która robiła 
kilka  jakby  jeszcze  rzeczy,  nie,  przy  okazji,  zresztą  z  ładu,  w  momencie,  w  którym  żadnych 
zamówień na rynku nie było, ale na pewno nie kosztowało mało. 

Głosowano w sprawie:
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2024-2032
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Bartosz Janiszewski, Anna Jaremba, Halina 
Lenarczyk, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski,  Danuta Strychalska, Karol  Wysocki,  Magdalena 
Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Joanna Heimann, Maria Miler
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr IX/65/2024 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu.

 d) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2025-
2032
Skarbnik K. Włodarska – Wojtecka  przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał 
czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
autopoprawki
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)
Głosowano w sprawie:
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uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2025-2032
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr IX/66/2024 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu.

 e) uchwały budżetowej na rok 2025
Skarbnik K. Włodarska – Wojtecka  przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał 
czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 
Maria Miler -Ja mam pytanie, bo ja nie pamiętam, czy zmienił się limit wysokości zaciąganych 
przez burmistrza zobowiązań? 
Skarbnik K. Włodarska – Wojtecka -  Pozostają bez zmian, tak jak w tym roku. 
Joanna  Hajmann  -  Ja  mam  pytanie  w  dziale  ochrony  zdrowia,  85154  dział.  Wynagrodzenia 
bezosobowe,  to  jest  121500.  Na  co,  na  co  to  jest  wydane?  A  nie  tylko  w ochronie  akurat 
zdrowia, bo następ... Bezosobowe wynagrodzenia. 
Zastępca  Burmistrza  -  Profilaktyka.  Profilaktyka  chyba,  nie?  Tak.  To  są  wszystkie,  nie  no, 
wszystkie  świetlice,  Gminna  Komisja  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,  to  zawsze 
generalnie  w  tym,  nie?  Profilaktyka  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,  to  są  oba 
zlecenia. Wszystkie dziewczyny, które pracują na świetlicach wiejskich, cały rok, cała Komisja 
Rozwiązywania Problemów. akcja letnia, tak, kolonia letnia, 

Głosowano w sprawie:
autopoprawki
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba,  Halina  Lenarczyk,  Agnieszka  Orwat,  Jerzy  Staniewski,  Danuta  Strychalska,  Karol 
Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)
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Głosowano w sprawie:
uchwały budżetowej na rok 2025
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Bartosz Janiszewski, Anna Jaremba, Halina 
Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Joanna Heimann
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr IX/67/2024 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu.

 f) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków - kościół parafialny p.w. św. Marcina w Żoniu
M. Nowaczewski  przedstawił  projekt uchwały.  Przewodniczący Rady zapytał  czy są uwagi  do 
przedstawionego projektu uchwały? 
Jolanta Zmudzińska - ponieważ już jest odmalowany, wygląda pięknie w środku. Jeszcze tylko by 
przydała  się  właśnie  ta  elewacja  zewnętrzna.  Można  by  po  prostu  w  jakiś  sposób  pomóc 
naszemu proboszczowi w wykończeniu, bo to jest, no jest to kościół zabytkowy. Każdy mówi, że 
jest piękny, a można by jeszcze po prostu bardziej go, bardziej o niego zadbać. No na pewno, 
jeżeli będzie zewnętrznie zrobione, to myślę, że jeszcze proboszcz będzie myślał o ogrodzeniu, 
ale to w późniejszym etapie, ale prosiłabym, żeby może zabezpieczyć jakąś kwotę na właśnie 
elewację kościoła. 
Zastępca Burmistrza - Faktyczny wniosek wpłynął. Kościoły otrzymały jakby środki za naszym 
pośrednictwem z funduszu Polski Ład na zabytki, które my tutaj pozyskiwaliśmy. My mieliśmy 
absolutnie  tego  najwięcej  na  terenie  tutaj  całego  regionu,  bo  dostał  Margonin  kościół  pod 
zajęciem Wojciecha. Była dotacja w części własnej jakby na przeszły rok dla kościoła w Żoniu, dla 
parafii w Żoniu i  to też jest tylko wkład do Polskiego Ładu. Oni tam mają chyba trzysta ileś  
tysięcy. Tam będzie jakby w środku parę rzeczy ruchomych, chrzcielnica. Tutaj ta brama jakby 
frontowa  zostanie  też  wykonana  część  pokrycia  dachowego,  która  tam  jest  w  stanie  jakby 
tragicznym,  no  to  to  jest  jedyne  w  gruncie  rzeczy  źródło,  natomiast  faktycznie  tutaj  na  tą 
elewację w Margoninie, bo gdyby tam nie było tego wykorzystania, to można byłoby pewnie 
przesunąć, ale na szczęście nie szczęście, pewnie jeden proboszcz się cieszy, drugi mniej, ale 
tutaj w Margoninie tam wniosek faktycznie do nas wpłynął, więc będzie to wrzucone pewnie 
pod rozwagę gdzieś tam w którymś miesiącu wiosennym, ale to będzie tylko część tej elewacji 
zrobiona, bo Cena jakby całego, całej bryły kościoła jest jakby olbrzymia, bo po pierwsze nie 
każda firma to może robić, po drugie to są bardzo wysokie rusztowania, które jakby powodują 
wzrost jakby kosztów, więc nie chcę mówić, że tam było 600 czy 700, chyba tysięcy, to była  
całość w ogóle, nie. To były duże pieniądze, więc z naszej strony pewna jakaś propozycja będzie 
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oczywiście nie w takich wartościach. Natomiast innych źródeł w tych czasach już propozycja na 
pewno  nie  jest  w  stanie  pozyskać.  Fundusz  kościelny  się  rozleciał  w  tej  części  na  zabytki,  
Polskiego Ładu nie ma, to są tylko te resztę, co jeszcze było kiedyś gdzieś tam zabezpieczane. No 
parafia w dużej części będzie musiała to ponieść, oczywiście z jakąś pomocą pewnie gminy, ale 
tak żeby zewnętrzne środki pozyskać to nie ma żadnych szans. 

Głosowano w sprawie:
udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków - kościół parafialny p.w. św. Marcina w Żoniu
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał  Gimzicki,  Tomasz  Gorkowski,  Grzegorz  Gręda,  Joanna  Heimann,  Anna  Jaremba,  Halina 
Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Bartosz Janiszewski
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr IX/68/2024 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu.

 g) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Chodzieskiemu
Skarbnik K. Włodarska – Wojtecka  przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał 
czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Chodzieskiemu
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jerzy Staniewski
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr IX/69/2024 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu. 
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 h) nadania nazwy drodze wewnętrznej Bracka, w miejscowości Margonin
I.  Wolniewicz  przedstawiła  projekt  uchwały.  Przewodniczący  Rady  zapytał  czy  są  uwagi  do 
przedstawionego projektu uchwały?
Przewodniczący  Rady  -Tutaj  mamy  tylko  fragment  osiedla,  jedną  ulicę,  a  co  z  pozostałymi 
ulicami? System tak generuje niestety nam kawałek mapy i tylko w ten sposób jestem w stanie 
przedstawić. 
I. Wolniewicz -  Jest numer działki, więc można, każdy może sobie na podglądzie sprawdzić w 
internecie, gdzie to jest też dokładnie.
Przewodniczący Rady - chodzi mi o to, że że tak powiem zajmujemy się jedną ulicą, a tam jest na  
tym osiedlu więcej. Tak, to jest tylko jedna działka. Kompleksowa podejść do całego osiedla. 
I.  Wolniewicz  -  Tu jest  nadana nazwa tylko jednej  działce 1175,  której  właściciele  są  osoby 
fizyczne. Jest prywatną drogą wewnętrzną. Pozostałe drogi jeszcze nie mają nadanej nazwy.

Głosowano w sprawie:
nadania nazwy drodze wewnętrznej Bracka, w miejscowości Margonin
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jerzy Staniewski
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr IX/70/2024 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu. 

 i) nadania nazwy drodze wewnętrznej Perłowa, w miejscowości Margonin
I.  Wolniewicz  przedstawiła  projekt  uchwały.  Przewodniczący  Rady  zapytał  czy  są  uwagi  do 
przedstawionego projektu uchwały?
Głosowano w sprawie:
nadania nazwy drodze wewnętrznej Perłowa, w miejscowości Margonin
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński



Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl

PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jerzy Staniewski
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr IX/71/2024 stanowi załącznik nr 17 do Protokołu. 

 j) zmiany granic Sołectwa Sułaszewo i Sołectwa Sypniewo w Gminie Margonin
J.  Koczorowska przedstawiła  projekt  uchwały.  Przewodniczący  Rady zapytał  czy  są  uwagi  do 
przedstawionego projektu uchwały?  Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
zmiany granic Sołectwa Sułaszewo i Sołectwa Sypniewo w Gminie Margonin
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Bartosz Janiszewski, Anna Jaremba, Maria 
Miler,  Agnieszka  Orwat,  Jerzy  Staniewski,  Danuta  Strychalska,  Karol  Wysocki,  Magdalena 
Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Joanna Heimann, Halina Lenarczyk
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr IX/72/2024 stanowi załącznik nr 18 do Protokołu. 

 k) wyrażenia zgody na wniesienie  wkładu niepieniężnego (aportu)  do spółki  pod firmą: 
Zakład Usług Komunalnych w Margoninie spółka z o.o.
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały?  Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
wyrażenia  zgody na wniesienie  wkładu niepieniężnego (aportu)  do spółki  pod firmą:  Zakład 
Usług Komunalnych w Margoninie spółka z o.o.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
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PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr IX/73/2024 stanowi załącznik nr 18 do Protokołu. 

8. Wolne głosy.

Przewodniczący Rady - Jest zaproszenie dla wszystkich radnych na szkolne jesełka, które odbędą 
się dnia 20 grudnia 2024 roku o godzinie 11 w sali  wiejskiej  w Radwankach. Dyrektor Rada 
Pedagogicznej  Uczniowie  Szkoły  Podstawowej  w  Radwankach  oraz  druga  rzecz  uzyskałem 
informację, że został zawiązany klub teraz w Margoninie. 
Informacja o utworzeniu klubu radnych pod nazwą teraz Margonin. Siedziba klubu znajduje się 
pod adresem ulica Kościelna 7. o wyborze prezydium klubu poinformujemy odrębnym pismem. 
Karol  Wysocki  -  Ja  mam takie  spostrzeżenie,  wraca  z  powrotem sprawa tego nieszczęsnego 
neonu,  który  tak  strasznie  mruga.  Nie  wiem,  co  by  tak  można  było  zrobić.  Była  też  taka 
propozycja,  że  może  poprosić,  żeby  gdy  apteka  jest  nieczynna,  żeby  ten  neon  może  był 
wyłączany.  To jest  jedno. Drugie,  uchwaliliśmy budżet na przyszły  rok,  tam jest  zapisane też 
poprawa oświetlenia. Mam takie pytanie, czy na ulicy Rolnej, chodzi o ten kawałek drogi ulicy w 
kierunku przedszkola, czy tam by nie można było jakieś oświetlenia założyć? Tam jest naprawdę 
strasznie.
Zastępca Burmistrza -  faktycznie była już ta kwestia poruszana, ale mam wrażenie, że mniej 
intensywniej świeci, nie wiem, ale tak mi się wydaje, że słabiej, ale może z moimi oczami jest 
coraz gorzej, nie wiem, ale takie wrażenie, że trochę chyba zmniejszyli jakby intensywność, ale 
jeszcze jest to nadal pewien problem, faktycznie, no wystosujemy pismo, poprosimy po prostu 
tego właściciela, natomiast lampy, no okej, no ja zapisałem, jest taka jakby jest taki wniosek 
i... .To nie będzie robione przy okazji wymiany lamp ze starych, sodowych na ledowe, no bo 
jakby to są lampy, które już są a my mówimy o dostawieniu generalnie pewnych jakby lamp, to 
nie jest objęte jakby zadaniem. Zadanie polega na wymianie na energooszczędne opraw, które w 
tej chwili są te przestarzałe na te nowe. Zresztą miasto Margonin akurat ma jest w całości chyba 
praktycznie, tak jak w całości ma już oprawy ledowe, więc tak naprawdę to się tyczy terenów 
wiejskich. Wniosek zapisałem.
Maria Miler -  Panie Wiceburmistrzu, wiele razy Pan sobie zapisywał, a raz nawet powiedział 
Pan, że sobie weźmie do serca ten kawałek chodnika na Polnej naprzeciwko aptek. Czy jest jakiś 
ewentualnie  plan,  żeby  w  koniec  końców  zakończyć  tą  sprawę  i  ten  kawałek  chodnika 
naprzeciwko na polnej, naprzeciwko przychodni położyć. No mówię, tam nie ma tego dużo, tam 
jest około 20 metrów, więc nie zrujnuje to budżetu, a na pewno poprawi te wejścia do domu, 
tym bardziej, No, no, są tam też osoby, które potrzebują, tak jak wszyscy zresztą, no prostych 
chodników ze względu na, na stan zdrowia czy, czy wiek. I jeszcze jedna rzecz, w związku z tym,  
że na przyszły rok został uchwalony właśnie budżet i w budżecie są zabezpieczone pieniądze na 
budżet  obywatelski,  czy  mógłby Pan,  ja  nie  mówię,  że  nawet  z  datą  taką  konkretną,  ale  w 
przybliżeniu powiedzieć, kiedy ewentualnie mieszkańcy mogliby się spodziewać jakiegoś kiedy 
mieszkańcy mogliby się spodziewać jakiegoś właśnie regulaminu, planu, jak ewentualnie, czy 
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jest jakiś zarys już na tą chwilę tego, żeby mieszkańcy nie jak najwcześniej mogli skorzystać z 
tego budżetu.
Zastępca Burmistrza -  Jest zabezpieczenie środków, ale najpierw chcemy rynek domknąć.   To 
jest temat, który już idzie dłuższy czas. Były zgłoszenia, a jeszcze nie ma wyłonionej komisji.  
Konkurs został unieważniony. Architekci myślą, jak to faktycznie ułożyć, żeby to miało ręce i nogi. 
Natomiast budżet obywatelski, no mamy chwilę czasu, bo rok się jeszcze generalnie nie zaczął. 
Nawet nie jestem w stanie, jeżeli dojdzie do głosowań, to trzeba w ogóle system głosowania 
wymyślić. Czy ma to być anachroniczne głosowanie, w sensie, że przychodzą osoby i głosują na 
zasadzie tylko, no, w jaki sposób to zrobić, są ulicami? Nie, normalnie to są głosowania przez 
systemy generalnie,  tak, które gdzieś się speselowują, bo wpisuje się PESEL, no przecież nie 
może jedna osoba dwadzieścia razy głosować, natomiast...  Ja powiem szczerze, że widziałem 
różne tam takie regulaminy, ale one są mniej lub bardziej ułomne. Nie wiem jaka tu zostanie, 
naprawdę  nie  jestem  w  stanie  powiedzieć,  nie  mam  zielonego  pojęcia  jaka  formuła  tutaj 
zostanie jakby na ten budżet obywatelski przyjęta, jak to będzie wyglądało, na pewno to jest 
kwota porównywalna z funduszami jakby sołeckimi, no ale tamto ma inaczej, bo to jest jakby 
ustawowo,  tak.  Natomiast  tutaj,  nie  mam zielonego pojęcia,  my nie  jesteśmy podzieleni  na 
dzielnicę. Gdyby to była miasto i podział na dzielnicę, byłoby to prostsze, bo podziału po prostu 
nie ma, natomiast jest kwestia wychwycenia jeszcze interesariuszy, tak, którzy jakby czasami, no 
to są też Minusy Funduszu Obywatelskiego, one też istnieją. Trzeba pamiętać, że w miastach 
często...  pewna  grupa  jakby  o  na  przykład  spółdzielnia  mieszkaniowa  jest  w  stanie 
przeforsowywać swoje rozwiązania korzystne jakby dla nich poprzez fundusz obywatelski,  na 
przykład budowę drogi, o, tak, która powinna wybudować deweloper, bo to jest jego rolą, a 
nagle jakby na fundusz obywatelski,  taka inwestycja wchodzi  i  gmina czy miasto buduje coś 
deweloperowi, bo większość tak zagłosowała w Krakowie. Jednym z zadań, które wygrało były 
skoki spadochronowe dla wszystkich mieszkańców na przykład wygrały, Tak, no to dlaczego nie, 
tak? To też można, nie? No więc można ośmieszczyć wszystko, no ale no to przeszło, nie? Więc 
nie wiem, to sporo trudu, pewnie Asia będzie tutaj się nad tym głowiła. No tak, no skoro ma 
Fundusz  Sowiecki,  to  pewnie  i  Fundusz  Obywatelski,  ale  nie  mam  zielonego  pojęcia,  może 
faktycznie  komisja  jest  zasadna,  żeby  się  zebrała  i  ustaliła  jakieś  kryteria.  Ja  to  po  prostu 
wykonam, ja naprawdę nie jestem w stanie na dzień dzisiejszy odpowiedzieć, Jakimi kryteriami 
należy  się  tutaj,  o  tu  pan  radny  Karol,  który  wskazywał,  no  to  jest  właśnie  takie  zadanie, 
doświetlenie dla funduszu obywatelskiego. Namówić część mieszkańców ulicy Rolnej, może ulicy 
Poznańskiej, że też mają w tym taki jakiś tam interes, tak. No i jak będą głosować, no to może 
przeforsują większość tutaj, to jest najprostsze rozwiązanie, nie. Źródłem tego może być fundusz 
właśnie obywatelski, tak. Te wszystkie małe rzeczy, które gdzieś tam są, o to przejście tutaj z 
rynku tam na Nowe Miasto, to są rzeczy, które można czy tam doświetlić, nie wiem, tam jakieś 
były wnioski swojego czasu o to. Słucham? No chociażby, no tak, ale kamera to musi być światło,  
bo  kamera  w ciemności  i  tak  nic  nie  widzi,  nie?  więc  nie,  no  to  kosztują  jakieś  kosmiczne 
pieniądze generalnie. Nasze kamery bynajmniej nawet na świetle dobrze nie widzą, więc faktem 
jakieś  doświetlenie,  zawsze  mi  tutaj  informatycy  mówią,  że  musi  być  doświetlenie,  żeby  ta 
kamera cokolwiek widziała, bo inaczej jest kamera dla samej kamery. Żeby szczytywać, mówimy 
o  szczytywaniu  rejestracji,  szczytywaniu  twarzy,  to  ja  wiem,  że  dzisiaj  technologia  poszła 
naprzód, no ale sama sobie może doświetla.  I  tyle,  przyjdzie czas na ten fundusz, myślę, że 
pierwszy kwartał 2025 rok, to już te ramy powinny być jakby tego Funduszu Obywatelskiego 
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uchwycone.
Joanna Hajman - Ja mam pytanie odnośnie tej lampy, które wniosek składałam w maju przy 
pałacu na ulicy Kościuszki oraz też tam nie ma numeru jak się skręca, czyli nie ma tabliczki, tak? 
Jak się skręca tam do pałacu, że tam jest numer 49.
Zastępca Burmistrza - Ja pamiętam, ale to, że Pani składa wniosek, to nie oznacza, że to jest 
realizowane.  Wiele  osób  wiele  wniosków  składa.  My  nie  będziemy  generalnie...  Będzie 
kompleksowa ocena iluś wniosków, które spływają z gminy. Pan Karol zużył kolejny. To też nie 
oznacza, że będzie to realizowane, ale tam jesteśmy na... Margońskiej Wsi, czy jesteśmy jeszcze 
w  mieście?  No  to  jak  jest  Margonin,  no  to  będzie  idealne  rozwiązanie  dla  Funduszu 
Obywatelskiego. A jeżeli Margońska wieś, no to Fundusz Sołecki, Margońska wieś. Wchodzić na 
zebrania, brać udział. być, no to jak jest Margonin, to mówię, że Fundusz Obywatelski jest ku 
temu, mówię, ta granica jest trochę wcześniej, więc jakby na Miejskim Funduszu Obywatelskim, 
bo on na pewno w jakiś sposób, nie powiem, jaki będzie dzielony, więc jakby te małe wszystkie 
zadania powinny iść z tego, nie. 
Joanna  Heimann  -   Na  ostatniej  sesji  pytałam  Panią  o  przystąpienie  do  programu 
wytchnieniowej.  Mówiła Pani, że Pani przystąpiła. Pytam, dlaczego tak późno, dwa tygodnie 
przed zakończeniem składania wniosków, a można było składać te wnioski od stycznia, tak? 
Agnieszka  Nowak  -  od  razu  też  na  stronie  Margonina,  tak,  tutaj  na  naszej  tutaj  urzędowej 
stronie,  więc były te informacje podane i  w związku z  tym były złożone wnioski  w Ośrodku 
Pomocy Społecznej dotyczące opieki. Ogłoszony był komunikat w listopadzie dotyczący opieki 
wytchnieniowej.  Tak,  a  25  listopada  było  zakończenie  właśnie  naboru  wniosków.  Tak 
dwudziestego, dwudziestego dokładnie, siódmego, siódmego, tak.

9. Zakończenie sesji.
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  wyczerpano  wszystkie  punkty  programu,  w  związku  z  czym 
ogłasza zamknięcie IX Sesji Rady Miasta i  Gminy Margonin w dniu 12 grudnia  2024 roku o godzinie  
17:36.

Przewodniczący
Rada Miasta i Gminy Margonin

Przygotował: Joanna Koczorowska


